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Referat af møde i Skolebestyrelsen mandag den 30. oktober på Hårup Skole 

Mødeleder: Jens 

Referent: Peter 

Deltagere: Hanne, Mette, Louise, David, Morten, Palle, Mette, Lise, Tina, Peter, Hanne, Kristine og Jens 

Afbud: Anders, Jane,  

 Emne Ca. tid Mål med punktet Ansvarlig Referat 

1 Rammesætning af mødet 

 

5 min Velkomst  Jens Skoleleder rammesatte mødet 

 

2 Aktuel status fra skolerne 20 min Orientering vedr. den aktuelle situation på 

skolerne:  

a) Ledelsen 

Byggeri/lokalplan/pavilloner status 

Ansættelse af pædagog til Hårup Skole 

Ændringer i folkeskoleloven 

Administrativ understøttelse 

Valg af flere suppleanter til bestyrelsen? 

b) Personalet  

c) Forældrene 

 De nye pavilloner på Elev Skole er taget i brug. Personalet og børn er ved 

at finde ind i en god hverdag. Alle skal lige vænne sig til den nye hverdag 

med nye rutiner. Der foretages løbende små justeringer. 

De er ansat to pædagoger I SFO på Hårup Skole. De blev valgt i 

ansøgningsfelt på 25 ansøgere 

Information om ændringer i folkeskoleloven - Forberedt på fremtiden 2 

(uvm.dk). Det bliver spændende at få mere indblik i, hvordan ideerne 

bliver omsat til praksis. De konkrete forhandlinger begynder inden nytår. 

Punktet drøftes løbende med Skolebestyrelsen. 

Byrådet har vedtaget en ny ramme for udleveringen af Chromebooks til 

eleverne. Fra sommeren 2024 er der kun Cromebooks til eleverne fra 5. til 

9. årgang. Skolerne kan så vælge selv at suppplere med indkøb til de 

https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf23/okt/231011-forberedt-pa%CC%8A-fremtiden-2-web.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf23/okt/231011-forberedt-pa%CC%8A-fremtiden-2-web.pdf
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 øvrige årgange. Skolebestyrelsen skal på et senere tidspunkt drøfte 

skolens udlevering af Chromebooks. Skal udleveringen udsættes til 5. 

klasse? 

Der er ændringer på vej ift. den administrativ understøttelse af skolerne. 

VI ser ind i store ændringer som får store konsekvenser for hverdagen. 

Punktet følges i Skolebestyrelsen. 

Skolelederen har fået henvendelser fra forældre, der ønsker at indgå i 

Skolebestyrelsen. Skolelederen spurgte derfor, om der skal optages flere 

suppleanter i bestyrelsen? Eller om Skolebestyrelsen ønsker afventer 

næste suppleringsvalgvalg til skolebestyrelsen? Det blev besluttet at 

afventer suppleringsvalget til skolebestyrelse til sommeren 2024. Vi har 

for det første suppleanter på begge skoler og med valg på samme 

tidspunkt kan vi sikre at alle nye medlemmer får en grundig indføring i 

rammerne for arbejdet i Skolebestyrelsen. 

Forslag fra SFO på Hårup og Elev Skole om fællespasning mellem jul og 

nytår, hvilket blev vedtaget. 

Der blev stillet opklarende spørgsmål til ændring af lærerbemanding på 7. 

årgang. Baggrunden er en opsigelse i utide som gav mulighed for at 

tilpasse Hårup Skoles faglige kompetencer i naturfagene i udskolingen 

Der blev stillet opklarende spørgsmål fra forældre vedr. ændringen af 

SFO-koloni. Ændringen skyldes at skolernes ferie ligger så sent, at mange 

familier forventes at tage på ferie, så snart skolernes ferie starter.  At det 

kun er 3 årgang, der tager afsted skyldes et stigende antal elever på 

skolerne. Der er bestilt en koloni i kort køreafstand, i Skødshoved. Det 

betyder at de børn der ikke ønsker at overnatte på kolonien kan 
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transporteres frem og tilbage hver dag. Kolonien er for alle børn på 3. 

årgange. 

Spørgsmål fra forældre på Elev Skole om, hvorvidt man kan få billeder at 

skolens personale, så man ved, hvem der er hvem? Der er regler på 

området, der skal overholdes, men skoleledelsen undersøger det 

nærmere. 

 

 

3 Opfølgning på pkt fra sidste 

møde: Erstatning af skolens 

materialer når eleverne 

beskadiger dem 

 

15 min Ledelsen giver en tilbagemelding og status efter 

drøftelsen på sidste møde 

Hvad er der sket og efterfølgende reaktioner 

Jens Skoleledelsen har sent info til forældrene om erstatningspligt. 

Det ser ud til at have en god effekt.  

 

4 Et blik på skolernes IT-

handleplan. 

Hvordan arbejdes der med 

”Digital dannelse”? 

60 min Bestyrelsen præsenteres for skolernes IT-

handleplaner 

Efterfølgende giver skolernes IT-vejledere 

(Kristiane og Gustav) et indblik i hvordan der 

arbejdes med ”digital dannelse” på skolerne 

Herefter drøfter bestyrelsen det fremlagte for evt 

justeringer 

 IT-vejleder på Elev Skole præsenterede skolens IT-handleplan, der viser 

hvordan lærerne på de enkelte årgange arbejder med digital dannelse. 

Der blev desuden vist eksempler på, hvorledes skolen arbejder med: 

• Kunstig intelligens 

• Billeddeling 

• Eksponering for ubehageligt indhold 

• Når noget bliver delt mod din vilje 
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IT-vejleder på Hårup Skole præsenterede skolens IT-handleplan, der viser 

hvordan lærerne på de enkelte årgange arbejder med digital dannelse. 

Der blev desuden vist eksempler på, hvorledes skolen arbejder med: 

• Mit ægte jeg og mit digitale jeg 

• Google Suite 

• Digital trivsel 

• Kritisk sans  

• Skolernes digitale trivselsdag 

• Nye sociale medier 

Skolebestyrelsen drøftede fortløbende oplægget. 

Der blev udtrykt tilfredshed med skolernes arbejde med området 

 

5 Status på skolernes 

økonomi pr ultimo oktober 

20 min Skolebestyrelsen præsenteres for økonomisk 

status for de tre afdelinger medio oktober. 

 SFO: Regnskabsresultatet er stort set som budgetteret. Der estimeres 

med at anvende en del af det akkumulerede resultat til at dække det 

negative regnskabsresultat på de ca 54.000 kr 

Forventet akkumuleret resultat: 199.856kr. Forventet akkumuleret 

resultat i procent: 2,3 % 

Undervisning Elev Skole: Det forventede resultat er stort set som 

forventet i budgettet. Elev Skole er i vækst. Bevillingerne for det 

kommende år forventes at stige, hvilket ekstrabevillingen for klasse- og 

elevtallet i perioden august til december også peger på.  
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Undervisning Hårup Skole: Det forventede 

regnskabsresultat reduceres med 185.000 kr. set i forhold til 

indberetningen i maj måned. Det øgede underskud kan henføres til de 

øgede omkostninger på betalingen til specialklasselever. Det forventede 

resultat på minus 405.000 kr. svarer til omkostningen på den nye 

Multibane. Multibanen var budgetteret i 2022, men omkostningen blev 

først realiseret i 2023. Det akkumulerede overskud i 2022 blev således 

øget med 400.000 kr. Det er disse midler, der nu kan anvendes her i 

2023. Der er omplaceret budgetsvarende til forbruget fra det 

akkumulerede overskud. 

Efterfølgende var der uddybende spørgsmål fra forældre om, hvorvidt der 

er afsat et bestemt beløb til særlig udsatte elever. Svaret hertil er, at det 

er der ikke. Skolen får ikke tildelt separate midler til udsatte børn. Når der 

opstår behov for særlige indsatser, der skal prioriteres ud over det tildelte 

budget, involveres Skolebestyrelsen.  

Økonomien på det specialiserede område forklares yderligere på et af de 

kommende møder. 

Sluttelige udtrykte Skolebestyrelsen tilfredshed med en sund økonomi. 
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7 Punkter til de kommende 

møder 

5 min   1) Hvad sælges der i kantinen på Hårup Skole, og hvilke tanker og 

prioriteringer ligger der til grund for dette? 

2) Et blik for den Fritidspædagogiske vision - fritidstilbud med eller 

 uden skærme 

3) Elevtrivselsundersøgelsen i et bredere perspektiv 

4) Bredere børnefællesskaber – klyngesamarbejde 

5) Arbejde med bevægelse på skolerne 

6) Den nye forældretilfredshedsundersøgelse 

 

 

 

 

 

 

8 Eventuelt 5 min   .Ingen punkter behandlet 


